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Protokół 

z posiedzenia Komisji Budżetowej: 

w dniu 19 września 2024 r. 

 

Miejsce posiedzenia: sala narad Urzędu Miasta i Gminy 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15:00, a zakończyło o godz. 17:20 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji oraz osoby uczestniczące, zgodnie  

z listą obecności stanowiącą załącznik do protokołu. Posiedzeniu przewodniczył 

Przewodniczący komisji Dariusz Róg, który powitał wszystkich uczestniczących oraz 

przedstawił proponowany porządek: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Omówienie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz 

omówienie planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych.  

4. Omówienie projektów uchwał RM na najbliższą sesję RM.  

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Zaproponowany porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag przez członków komisji. 

Ad.3.Omówienie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków oraz omówienie planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i urządzeń kanalizacyjnych. 

Przewodniczący udzielił głosu Prezesowi Zarządu, Dyrektorowi Naczelnemu Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o - Panu Andrzejowi Chejzdralowi, który 

przedstawił, iż wniosek taryfowy został skorygowany i jednym z elementów na co zwraca 

uwagę Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie przy ustalaniu taryf jest zatwierdzony 

plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych.  

Poinformował również, że w ciągu trzech miesięcy RM powinna zatwierdzić projekt uchwały, 

jeśli nie podejmie uchwały to plan sam się zatwierdza. Poinformował, że zostanie wydłużony 

okres amortyzacji na urządzeniach. Nośniki cenowe na wodzie i kanalizacji się rozpłaszczyły. 

Dodał, że decyzja w sprawie taryf będzie w ciągu dwóch tygodni. Kolejno głos zabrał 

burmistrz, który zwrócił się do radnych, aby rozważyli podjęcie uchwały dot. planu 

modernizacji. Wyjaśnił, że plan ten określa zakres przyszłych inwestycji, poprzez wysokość 

przeznaczonych na nie nakładów, po źródła finansowania przedmiotowych wydatków. Koszty 

realizacji inwestycji na podstawie założeń planu stanowią później podstawę kalkulacji taryf za 

dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków komunalnych. Podjęcie tej uchwały w obecnej 

sytuacji będzie korzystne dla radnych oraz burmistrza, ponieważ jest to dokument, który 

znajduje się we wniosku o taryfy i ścieki. Przewodniczący posiedzenia dodał, że cieszy się, iż 

spotkania i rozmowy przyniosły rezultat  w postaci obniżenia podwyżki cen za wodę i ścieki. 

W dalszej dyskusji radni wraz z Panem Andrzejem Chejzdralem, dyskutowali na temat 

amortyzacji urządzeń oraz wymiany wodomierzy. Prezes spółki poinformował, iż na chwilę 

obecną co miesiąc trzech pracowników spisuje stan liczników za wodę. W przypadku 

otrzymania dofinansowania na modernizację i wymianę wodomierzy spółka jest w stanie 

zmniejszyć wykonywanie tej pracy do jednego pracownika miesięcznie (o godz. 1525 do 
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posiedzenia komisji dołączył radny Łukasz Serafin). Radny Marian Tomczyk nadmienił, iż 

obecnie jest trzech pracowników a będzie jeden pracownik i to pozwoli na oszczędności  

w kwocie około 200 000 zł. Kolejno zwrócił się z pytaniem, czy są inne możliwości aby spółka 

zaoszczędziła. Radna Joanna Serafin zwróciła się z pytaniem, czy wymiana liczników dotyczy 

także wspólnot. Pan Andrzej Chejdzral wyjaśnił, iż wymiana liczników nie dotyczy wspólnot 

tylko budynków mieszkalnych jednorodzinnych. Dodał, że są odrębne programy dla wspólnot 

dot. wymiany liczników a taki wniosek o dofinansowanie składa się do urzędu wojewódzkiego. 

Zaznaczył, iż PGKiM może pomóc wypełnić taki wniosek do wojewody. W dalszej części Pan 

Andrzej Chejdzral odpowiadał na pytania radych w kwestii fotowoltaiki oraz wymiany 

wodomierzy, jak i również została poruszona kwestia w jakim procencie fotowoltaika 

zabezpiecza PGKiM na dostawę w energię elektryczną. Podczas dyskusji również omawiano 

realizację modernizacji istniejącej w Rozalinie przepompowni tranzytowej PT-7. Burmistrz 

Wiesław Ordon wyjaśnił, iż na terenie gminy jest ok. 90 punktów przepompowni i są one 

podzielone na 3 sektory, dodał, że jeden z nich tj. sektor I czerwony jest w tracie realizacji. 

Kontynuując wypowiedź zaznaczył, iż to co było największym problemem spółki właśnie się 

realizuje, czyli modernizacje przepompowni, które również znalazły się w planie modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. Dalsza dyskusja dotyczyła cen za wodę 

oraz ścieki. Burmistrz poinformował, iż kwota dopłaty od gminy do wody wynosi 200 000 zł 

natomiast do ścieków 1 200 000 zł. Podkreślił, że kwestia wysokości kwoty dopłaty do wody  

i ścieków należy do decyzji RM. Głos zabrał radny Łukasz Serafin, który zwrócił się do 

radnych, aby zostawić obecną stawkę, ponieważ okoliczne miejscowości mają niższe ceny niż 

gmina obecnie a po podwyżkach dalej będzie wyższa cena niż w okolicznych miejscowościach. 

Kolejno głos zabrał burmistrz, który podkreślił, iż gmina Nowa Dęba nie może porównywać 

się do innych gmin, ponieważ ma inny system oczyszczania wody, inne urządzenia jak  

i również realizuje inne inwestycje a to powoduje inną amortyzację na urządzenia. Głos zabrał 

radny Łukasz Serafin proponując, aby stawka dopłaty do wody była w kwocie 1,00 zł. Kolejno 

radni dyskutowali o możliwości podniesienia tej kwoty oraz o skutkach jakie mogły by 

rzutować na przyszły budżet. Kończąc dyskusję burmistrz zwrócił się do radnych z pytaniem, 

czy ma zostać przygotowany projekt uchwały z 0,50 gr na 1,00 zł dopłaty do wody. Dodał, że 

Wody Polskie muszą się wypowiedzieć, czy jeśli gmina podejmie uchwałę w październiku to 

czy nie odrzucą wniosku o taryfy.  

Ad.4. Omówienie projektów uchwał RM na najbliższą sesję RM. 

a) Burmistrz Wiesław Ordon omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  

i gminy Nowa Dęba na 2024 rok. Wyjaśnił wszelkie zmiany. W dyskusji głos zabrał radny 

Stanisław Skimina pytając, czy było sprawdzone, ile chętnych jest do ćwiczeń nauki pływania. 

Burmistrz wyjaśnił, że była przeprowadzana ankieta, ile chętnych jest do uczestniczenia w 

zajęciach nauki pływania. Dodał, że jeśli młodzież z klas 7 i 8 nie będą uczestniczyć to te środki 

zostaną przesunięte na młodsze klasy (o godz. 1625 posiedzenie opuścił radny Łukasz Serafin). 

Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 3 głosy „za”. 

b) Burmistrz Wiesław Ordon, przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Nowa Dęba. Pytań w związku z przedstawionym projektem 

uchwały nie było. Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 3 głosy 

„za”. 

c) Burmistrz Wiesław Ordon, przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Wleń. Pytań w związku z przedstawionym projektem uchwały nie było. 

Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 3 głosy „za”. 
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d) Burmistrz Wiesław Ordon, przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia do 

zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania wykraczającego poza rok budżetowy 2024 

(przepompownia ścieków PT-7 w Rozalinie). Pytań w związku z przedstawionym projektem 

uchwały nie było. Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 3 głosy 

„za”. 

e) Burmistrz Wiesław Ordon, przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia do 

zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania wykraczającego poza rok budżetowy 2024 

(boisko – Orlik 2012 w Nowej Dębie). Pytań w związku z przedstawionym projektem uchwały 

nie było. Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 3 głosy „za”. 

f) Burmistrz Wiesław Ordon, przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia do 

zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania wykraczającego poza rok budżetowy 2024 

(remiza OSP Chmielów). Pytań w związku z przedstawionym projektem uchwały nie było. 

Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 3 głosy „za”. 

g) Burmistrz Wiesław Ordon, przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia do 

zaciągnięcia zobowiązania na realizację zadania wykraczającego poza rok budżetowy 2024 

(oświetlenie uliczne). Pytań w związku z przedstawionym projektem uchwały nie było. 

Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. - 3 głosy „za”. 

h) Burmistrz Wiesław Ordon, przedstawił projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Pytań w związku z przedstawionym projektem 

uchwały nie było. Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 3 głosy 

„za”. 

i) Burmistrz Wiesław Ordon, przedstawił projekt uchwały w sprawie dopłaty do taryfy dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Podczas dyskusji 

radni dyskutowali na temat podwyżek dot. śmieci oraz podwyższenia opłat za wodę  

i kanalizację. Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 3 głosy „za”. 

Ad. 5. Sprawy różne.  

Głos zabrali: 

- Radny Wojciech Kasica, zwrócił się z pytaniem, czy jest plan, kiedy będzie uchwalany projekt 

budżetu. Burmistrz wyjaśnił, iż projekt budżetu na 2025 rok zostanie radnym przedstawiony do 

15 listopada a w kwestii prac nad projektem budżetu to przewodniczący komisji ustalają 

terminy posiedzeń komisji.  

Ad. 6. Zamknięcie posiedzenia. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, przewodniczący Dariusz Róg ogłosił zamknięcie posiedzenia.  

 

 

 

 

           Przewodniczący posiedzenia 

 

                      Dariusz Róg 

 

 

 

Przygotowała: Karolina Mikołajczyk  

 


